
 

 

Stručna razmena             

12. septembra 2018. godine održan je prvi 
sastanak DanubeSTREAM-a za razmenu 
stručnjaka o ekološki prihvatljivom upravljanju 
vodama koji se održao u Beču. Ovaj sastanak 
članova STREAM konzorcijuma omogućio je 
otvorenu diskusiju o dobrim praksama u 
održavanju plovnih puteva, ugovaranje usluga 
održavanja i ekološke procene.  

Viadonau i Plovput iz Srbije su iznele 
alternative za harmonizaciju i konsolidaciju 
principa strateškog upravljanja plovnim 

putevima. Razgovarali su o temama kontinuiteta plovnog puta, proaktivnom održavanju plovnih 
puteva, hidro-morfološkoj karakterizaciji kritičnih lokacija i još mnogo toga.  

AFDJ i EAEMDR predstavili su svoja iskustva u vezi sa uspostavljanjem odgovarajućih sporazuma 
i ugovora za usluge održavanja, minimalnih uslova koje treba ispuniti, kako i da ažuriraju pravila 
tendera, itd.  

Viadonau i AFDJ takođe su učestvovali u doprinosima 
za postizanje ekoloških dozvola za projekte plovnih 
puteva na efikasniji i efektivniji način. U nastavku 
projekta, prikazani su modeli za uključivanje 
zainteresovanih strana.  

Prezentacije i diskusije na ovom sastanku pružile su 
ključni doprinos STREAM izveštaju o ekološki 
prihvatljivom upravljanju vodama koji će biti objavljen 
krajem 2018. godine. 

 

 

 



 

 

Danube Awareness Day 

Danube STREAM je 13. septembra 2018. godine organizovao drugi međusektorski seminar za 
predstavnike plovidbenog i ekološkog sektora. Paralelno sa Sastankom o Zajedničkoj izjavi (Joint 
Statement-u) ICPDR-a u Beču i u saradnji sa partnerskim projektom DANUBEparksCONNECTED, 
seminar je okupio stručnjake iz obe oblasti. 

Viadonau je predstavio nacrt STREAM izveštaja o dobrim praksama ekološki održivog upravljanja 
vodnim putem, nakon čega je Plovput predstavio dobre prakse o uključivanju zainteresovanih 
strana u Srbiji. Potom, Prioritetna oblast 6 Strategije za dunavski region (Biodiverzitet) dala je 
preporuke i zahteve iz njihove perspektive. 

Poslednji blok konferencije činila je panel diskusija predstavnika važnih institucija: Helmut 
Habersack (BOKU), Željko Milković (Savska komisija), Desiree Oen (DG MOVE), Horst Schindler 
(Dunavska komisija) i Ivan Zavadski (ICPDR), čiji su moderator bili Georg Frank 
(DANUBEparksCONNECTED) i Ger-Jan Muilerman (viadonau).  

Učesnici panela su raspravljali o tome kako u praksi uravnotežiti dobar status plovidbe i dobar 
ekološki status. U nastavku, razmotrena su zajednička iskustva i naučene lekcije nakon 11 godina 
primene Zajedničke izjave o unutrašnjoj plovidbi i ekološkoj održivosti u slivu reke Dunav, kao i 
aktuelni planovi vezani za Zajedničku izjavu.  

U poslepodnevnim satima, na istom 
mestu održan je deveti sastanak 
Zajedničke izjave, koji je organizovao 
ICPDR.  


